
Xocalı soyqırımının ildönümü ilə 
əlaqədar Azərbaycan Ordusunda 
silsilə tədbirlər planlaşdırılır

Müdafiə Nazirliyinin 
mətbuat xidmətindən verilən 
məlumatda bildirilir ki, plana 
əsasən Azərbaycan Ordusunda 
şəxsi heyətə vətənpərvərlik 
nümunələrinin təbliğ edilməsi, 
onların mənəvi və döyüş ruhu-
nun yüksəldilməsi istiqamətində 
silsilə tədbirlərin keçirilməsi 
nəzərdə tutulur.

Tədbirlər çərçivəsində hərbi 
qulluqçular Xocalı soyqırımı 
qurbanlarının xatirəsinə ucal-
dılmış abidələri ziyarət edəcək, 
Müdafiə Nazirliyinin hərbi hissə, 

müəssisə və təşkilatlarında, 
həmçinin ümumtəhsil 
məktəblərində faciənin ildönümü 
ilə əlaqədar anım mərasimləri 
təşkil olunacaq. Həzi  Aslanov 
adına Ordu  İdeoloji və 

Mədəniyyət Mərkəzində, 
Gəncə Qarnizonu İdeoloji və 
Mədəniyyət Mərkəzində, Hərb 
Tarixi Muzeyində kitab, foto 
və rəsm sərgilərinin, eləcə də 
səyyar təşviqat qruplarının 

cəbhə bölgəsində yerləşən 
hərbi hissələrin şəxsi heyəti 
ilə görüşlərinin təşkili, xüsusi 
təyinatlı təhsil müəssisələrində 
və hərbi hissələrdə “XX əsrin 
faciəsi – Xocalı Soyqırımı” adlı 
tədbirlərin keçirilməsi, faciəyə 
həsr olunan ədəbi-bədii kom-
pozisiyaların təqdim edilməsi, 
bədii və sənədli filmlərin nüma-
yişi, “dəyirmi masa” və tematik 
gecələrin, digər tədbirlərin 
keçirilməsi nəzərdə tutulur.

Fevralın 26-da saat 17.00-da 
Müdafiə Nazirliyinin tabeliyində 
olan bütün birlik, birləşmə, hərbi 
hissə, idarə, təşkilat və xüsusi 
təyinatlı təhsil müəssisələrində 
Xocalı soyqırımı qurbanlarının 
xatirəsi bir dəqiqəlik sükutla yad 
ediləcək.

“Xalq qəzeti”

Mərkəzi Seçki Komissiyasının iclası keçirilib
Sonra 2020-ci il fevralın 9-da keçi-

rilmiş Azərbaycan Respublikasının Milli 
Məclisinə seçkilərlə əlaqədar maraqlı 
subyektlərin və ərizəçilərin də iştirakı ilə 
MSK-ya daxil olan müraciətlərə baxılıb. 
Komissiya apardığı geniş, hərtərəfli və 
şəffaf araşdırma prosesi istiqamətindəki 
qəti mövqeyinə sadiq qalaraq, təqdim 
olunan əlavə görüntüləri birbaşa iclasın 
gedişində nümayiş etdirib və aparılan 
müzakirələrin ardınca seçki qanunveri-
ciliyinin tələblərinə uyğun qərarlar qəbul 
edib. 

Qeyd etmək lazımdır ki, sosial 
şəbəkələr də daxil olmaqla müxtəlif 
mənbələrdən olan məlumatların 

 araşdırılması və müraciətlərə baxıl-
ması nəticəsində seçicilərin iradəsinin 
müəyyənləşdirilməsinə imkan verməyən 
hallar və digər qanunazidd hərəkətlər 
nəzərə alınaraq, 30 saylı Suraxanı 
birinci seçki dairəsinin 1, 12, 14, 16 və 
18, 47 saylı Mingəçevir seçki dairəsinin 
9, 17 və 21, habelə 90 saylı Ağdaş seçki 
dairəsinin 6 və 7 saylı seçki məntəqələri 
üzrə səsvermənin nəticələri ləğv olunub.

Beynəlxalq müşahidə missiyalarının, 
xarici qurumların və kütləvi informasiya 
vasitələrinin nümayəndələrinin iştirak 
etdiyi iclasda cari məsələlərə də baxılıb.  

AZƏRTAC

Prezident İlham ƏLİYEV: 
Son illərdə Bakı şəhərində 
görülmüş işlərin, tikilmiş körpülərin, 
yol qovşaqlarının misli-bərabəri yoxdur 

(əvvəli 1-ci səhifədə)

Son beş il ərzində şəhərimizə 
yüzlərlə yeni avtobus gətirilib. Bu 
avtobusların hamısı dünyanın aparı-
cı şirkətlərinin istehsalıdır. Bu, bizim 
şüurlu seçimimizdir. Çünki Bakıda ən 
müasir texnologiyalar tətbiq edilməlidir, 
o cümlədən nəqliyyat vasitələrinin 
dünyanın ən yüksək standartlarına 
cavab verməsi əsas şərtlərdən biridir. 
Onu da bildirməliyəm ki, beş il bundan 
əvvəl Bakıya gətirilmiş ilk xarici isteh-
sal olan avtobuslar, hətta o avtobus-
ların istehsal olunduğu ölkələrdə hələ 
xətlərə çıxmamışdı. Yəni, ən müasir 
avtobuslar gətirilir. Əlbəttə ki, bu, şəhər 
nəqliyyatının böyük dərəcədə yaxşı-
laşdırılması istiqamətində çox önəmli 
addımdır. Mənim göstərişimlə hər il 
dövlət büdcəsindən kifayət qədər böyük 
vəsait ayrılır və hər il orta hesabla 300 
avtobus Bakı Nəqliyyat Agentliyinin 
xətti ilə şəhərimizə gətirilir. Beləliklə, biz 
avtobus parkını tədricən müasirləşdiririk. 
Eyni zamanda, mənim özəl şirkətlərə də 
tövsiyəm ondan ibarət idi ki, onlar da öz 

avtobus parklarına yenidən baxsınlar. 
Görürəm ki, bəzi şirkətlər bu istiqamətdə 
önəmli addımlar atırlar”.

Prezident İlham Əliyev daha sonra 
ölkəmizə avtobusların gətirilməsi ilə 
yanaşı, yol-nəqliyyat infrastrukturunun 
müasir tələblərə uyğun qurulmasının da 
mühüm önəm daşıdığını diqqətə çatdı-
rıb və bu istiqamətdə hazırda kompleks 
tədbirlər görüldüyünü vurğulayıb. Yol inf-
rastrukturuna görə, Azərbaycanın dünya 
miqyasında 27-ci yerdə qərarlaşdığını, 
bunun Davos Forumunun hesabatında 
öz əksini tapdığını xatırladıb. 

Bakı Nəqliyyat Agentliyi İdarə 
Heyətinin sədri Vüsal Kərimli dövlət 
başçısına hesabatında şəhər nəqliyyatı 
ilə bağlı həyata keçirilən tədbirlər 
barədə danışarkən, keçən il paytaxt-
da fəaliyyət göstərən 2200 avtobus-
la 801 milyon sərnişin daşındığını, 
sərnişinlərin rahatlığı məqsədilə ümumi 

daşıyıcıların sayının 65-dən 37-yə 
endirildiyini, son beş il ərzində 855 
avtobusun yeniləndiyini, onlardan 
600-nün dövlət başçısının tapşırığı ilə 
xarici ölkələrdən gətirildiyini və bunun-
la da avtobus parkının 40 faizə yaxın 
müasirləşdirildiyini qeyd edib. Nəqliyyat 
agentliyinin rəhbəri, həmçinin ölkə 
Prezidentinin tapşırığına əsasən hər il 
300 avtobus gətirilməklə yaxın üç ildə 

parkın yenilənməsinin 100 faizə çatdı-
rılmasının planlaşdırıldığını bildirib. 

V.Kərimli hesabatında yuxarıda 
qeyd edilənlərlə yanaşı, xaricdən yeni 
avtobuslar gətirilərkən, həmin maşın-
ların ətraf mühitə daha az zərər verən 
sıxılmış təbii qazla işləmələrinə önəm 
verildiyini, dövlət başçısının tapşırığı-
na əsasən şəhərin müxtəlif yerlərində 
avtobuslar üçün habların yaradılması-
nın diqqət mərkəzində saxlanıldığını, 
sürücülərin peşə hazırlığı və iş rejiminə 
ciddi nəzarət olunduğunu vurğulayıb.

Bakı Nəqliyyat Agentliyi İdarə 
Heyətinin sədri, eyni zamanda, yol inf-
rastrukturu üzrə də bir sıra işlər görüldü-
yünü, avtobusların, təcili tibbi yardım və 
yanğınsöndürən maşınların tıxaclarda 
qalmaması, həmçinin həmin nəqliyyat 
vasitələrinin fasiləsiz hərəkətini təmin 
etmək üçün yollarda xüsusi zolaqlar 
ayrıldığını, 2018-ci ildə taksi xidmətinə 

dair yeni tələblər müəyyənləşdirildiyini, 
cari ilin birinci yarısında “kölgə 
iqtisadiyyatı”nın və qeyri-formal iş rejimi-
nin aradan qaldırılması məqsədilə bütün 
marşrut xətlərində işləyən avtobuslarda 
ödənişin kart sistemi ilə aparılmasının 
təmin ediləcəyini bildirib.

Prezident İlham Əliyev qəbulda 
şəhər nəqliyyatının təkmilləşdirilməsi 
istiqamətində görülən işlərdən 
danışarkən, bütün nəqliyyat növləri ara-
sında koordinasiya işlərinin aparıldığını 
müsbət hal kimi dəyərləndirib, Bakıda 
böyük yol infrastrukturu layihələri icra 
edilməsinin paytaxtın tıxac probleminin 
həllinə müsbət təsir göstərdiyini diqqətə 
çatdırıb. 

Dövlət başçısı məsələ ilə bağlı 
tövsiyələrini də verib: “Ancaq bununla 
yanaşı, nəqliyyat vasitələrinin sayı artır. 
Bu da əhalinin yaşayış səviyyəsinin 
yaxşılaşdırılmasından xəbər verir. 
Statistika var, hər il ölkəmizə gətirilən və 
artıq hazırda ölkəmizdə istehsal olunan 
nəqliyyat vasitələrinin sayı artmaqdadır. 
Əhalimiz artır, Bakı şəhərinin əhalisi artır. 
Ona görə, şəhər nəqliyyatımız bu artıma 
uyğun şəkildə inkişaf etməlidir və bu ar-
tımla uzlaşmalıdır. Odur ki, bundan son-
ra metro tikintisi, yeni qovşaqların inşası, 
Bakı dairəvi dəmir yolunun çəkilişinin 
başa çatdırılması, avtobus nəqliyyatının 
səmərəli fəaliyyəti - bütün bu nəqliyyat 
seqmentləri vahid bir mexanizm kimi 
işləməlidir. Əsas məsələ insanların yola 
sərf edəcəyi vaxtın azaldılmasıdır”.

Prezident İlham Əliyev qəbulda 
sərnişinlərin təhlükəsizliyi, sürücülərin 
hazırlanması, onların tibbi müayinəsinin 
aparılması və iş qrafikinə ciddi əməl 
olunması, parkinq yerlərinin yaradılma-
sı, paytaxtətrafı qəsəbələrdə avtobus 
nəqliyyatı ilə bağlı mövcud problemlərin 
aradan qaldırılması kimi məsələrin həlli 
istiqamətində təxirəsalınmaz tədbirlərin 
həyata keçirilməsinin önəmini xatırladıb. 

Dövlət başçısı sonda paytaxt-
da bu istiqamətdə görüləsi işlərin 
çox olduğunu, bununla bağlı cari ilin 
sonunadək qarşıda duran vəzifələrin 
gerçəkləşdiriləcəyinə əmin olduğunu 
vurğulayıb. 

Vaqif BAYRAMOV, 
“Xalq qəzeti”

Sonra Ali Attestasiya Ko-
missiyasının sədri təqdimatla 
çıxış edib. Famil Mustafayev 
insan kapitalının əsası olan 
elm və təhsilin vəhdətinə 
xidmət edən görüşlərin, o 
cümlədən bundan öncə elm 
və təhsil müəssisələrində 
tədbirlərin təşkilinin və elm 
qurumları ilə əlaqələrin 
möhkəmləndirilməsinin 
ölkəmizdə elmi potensialın 
yüksəldilməsinə bir töhfə 
olduğunu vurğulayıb, işgü-
zar müzakirələr şəraitində 
keçəcək faydalı görüşə görə 
akademiya rəhbərliyinə 
minnətdarlıq edib.

Sədri olduğu komissiya-
da atılan bütün addımların 
Azərbaycan Respublikası-
nın Prezidentinin rəhbərliyi 
altında və maksimum 

bu işə dəstəyi ilə həyata 
 keçirildiyini bildirən Famil 
Mustafayev rəhbərlik etdi-
yi müddət ərzində 2500-ə 
yaxın elmi işə baxıldığını 
və bunun əsasında apa-
rılan müşahidələrlə pro-
sedur qaydalar, normativ 
sənədlər və mexanizmlərin 
yeniləndiyini, sənədlərdəki 
mücərrədliyin layihələrlə 
aradan qaldırıldığını diqqətə 
çatdırıb. Elmi dərəcə və elmi 
adların verilməsi prosesindən 
söz açan sədr yenilənmiş 
normativ sənədlər, əlavə 
və dəyişiklik edilmiş qay-
dalar və dövri elmi nəşrlər 
barədə geniş məlumat verib. 
Ölkə başçısının 2019-cu 
il 11 iyun tarixli fərmanı 
ilə təsdiq olunmuş “Elmi 
dərəcələr verilməsi  qaydası 

haqqında Əsasnamə”yə 
toxunan F.Mustafayev elmi 
dərəcələrin verilməsində 
Rusiya, Belarus, Qazaxıstan, 
Ukrayna, o cümlədən Avropa 
ölkələrinin təcrübəsindən 
yararlandıqlarını  bildirib.

Elmi dərəcə və elmi 
adların verilməsi üçün elmi 
məqalələrin dərc olun-
ması tövsiyə edilən dövri 
elmi nəşrlərin daxil olduğu 
beynəlxalq xülasələndirmə 
və indeksləmə sistemləri və 
ya bazaları, eləcə də elmi 
məqalələrin ölkədə dərc olun-
ması tövsiyə olunan dövri 
elmi nəşrlərlə bağlı vacib 
nüansları da tədbir iştirakçıla-
rının nəzərinə çatdırıb. 

Görüşdə məqalələrin, 
konfrans, konqres və sim-
poziumla bağlı tələblərin 

sayının azaldıldığını vur-
ğulayan Famil Mustafayev 
dissertasiya işlərinin tərtibi, 
həcmi, təqdim olunma 
müddəti, dissertasiya şura-
larının səsvermə qaydaları, 
səlahiyyət müddəti, xaricə 
göndərilən avtoreferatların 
yazılma dili, seminarlar, plagi-
at baş verən hallarda icra 
edilən qaydalarla əlaqədar 
tətbiq olunan yeniliklər və 
dəyişiklikləri diqqətə çatdırıb.

Tədbirdə AMEA əmək-
daş ları və dissertasiya 
şura larının sədrlərinin, elmi 
katiblərin sualları cavablandı-

rılıb. Suallar ətrafında geniş 
müzakirələr aparılıb.

Sonda akademik Ramiz 
Mehdiyev görüşdə iştirakı-
na görə Famil Mustafayevə 
AMEA əməkdaşlarının 
adından minnətdarlığını 
bildirərək elmi potensia-
lın gücləndirilməsinə və 
səsləndirilən fikirlərlə bağlı 
mühüm nəticələrin əldə 
olunacağına əminliyini ifadə 
edib.

Tədbirdə AMEA-nın elmi 
müəssisə və təşkilatlarının 
elmlər doktoru və fəlsəfə 
doktoru dissertasiyalarının 
müdafiəsini keçirən Disser-
tasiya şuralarının sədrləri və 
həmin şuraların elmi katibləri 
iştirak ediblər.

Akademik Ramiz Mehdiyev əsası ulu 
öndər Heydər Əliyev tərəfindən qoyul-
muş partiyanın müstəqil dövlətimizin 
qurulması və möhkəmlənməsində, 
ölkəmizin sosial-iqtisadi inkişafında 
əvəzsiz xidmətləri olduğunu bildirib, 
AMEA-da da ərazi təşkilatlarının yaradıl-
masının xüsusi əhəmiyyət daşıdığını qeyd 
edib. AMEA-nın demək olar ki, bütün 
elmi müəssisələrində YAP ərazi partiya 
təşkilatlarının fəaliyyət göstərdiyini deyən 
akademik Ramiz Mehdiyev bunun akade-
miya kollektivinin, alimlərin ölkə başçısı 
İlham Əliyevin siyasətini dəstəkləməsinin 
göstəricisi olduğunu vurğulayıb.

Sonra YAP Yasamal rayon təşkilatının 
sədri Tağı Əhmədov çıxış edərək konf-
ransın təşkilinə görə AMEA rəhbərliyinə 
minnətdarlığını bildirib. Qeyd edib ki, 
ölkəmizdə ən qabaqcıl partiyalardan biri 
olan YAP 1992-ci ildə ümummilli lider 
Heydər Əliyevin rəhbərliyi və tanınmış 
ziyalıların iştirakı ilə yaradılıb. Təsis 
olunduğu vaxt cəmi beş yüz üzvü olan 
partiyanın sıralarında bu gün səkkiz yüz 
min nəfər cəmləşib. Bir neçə il əvvəl 
AMEA əməkdaşlarının cəmi altı faizi 
YAP-ın üzvü olub. Hazırda akademiya 
əməkdaşlarının 21 faizi partiyanın üzvü-
dür. YAP AMEA-nın regionlarda fəaliyyət 
göstərən qurumlarında da təmsil olunur. 
Qarşıda duran işlər haqqında məlumat 
verən Tağı Əhmədov AMEA ilə əlaqələrin 
daha da genişləndiriləcəyinə, partiya üzvü 
olan akademiya əməkdaşlarının sayının 
daha da artacağına inamını ifadə edib, 
gələcək fəaliyyətlərində onlara uğurlar 
arzulayıb.

Tədbirdə çıxış edən AMEA-nın birinci 
vitse-prezidenti, akademik İsa Həbibbəyli 
AMEA-da YAP ərazi partiya təşkilatlarının 
yaradılmasına 2013-cü ildən başlandığını 
bildirib. Qeyd edib ki, həmin vaxt akade-
miya əməkdaşlarının çox az hissəsi partiya 
üzvü olub. Son dövrlər AMEA-da bu 
göstəricinin yaxşılaşdırılması istiqamətində 
mühüm addımlar atılıb, bir sıra elmi 
müəssisələrdə ərazi təşkilatları yaradılıb. 
O, akademik Ramiz Mehdiyevin AMEA 
prezidenti seçildikdən sonra bu işlərin daha 
da sürətləndiyini və bütün müəssisələrdə 
ərazi təşkilatlarının fəaliyyət göstərdiyini 
deyib. Bir ay əvvəl AMEA Rəyasət Heyəti 
ərazi təşkilatının təsis olunduğunu deyən 

akademik İsa Həbibbəyli qısa müddətdə 
onlarla əməkdaşın partiya üzvü olmaq 
üçün müraciət etdiyini söyləyib. 

Akademik İsa Həbibbəyli AMEA-da 
YAP ərazi təşkilatının ilk konfransının 
keçirilməsinin böyük əhəmiyyətə malik 
olduğunu bildirib. Vurğulayıb ki, bu, aka-
demiya kollektivinin bir araya gəlməsinə, 
dövlətçilik, azərbaycançılıq naminə 
daha da səylə çalışmasına böyük töhfə 
verəcəkdir.

Tədbirdə AMEA-nın elmi müəssisələri 
üzrə ərazi təşkilatlarının sədrləri çıxış 
edərək konfransın əhəmiyyətindən danı-
şıblar.

Daha sonra səsvermə yolu ilə YAP 
AMEA ərazi təşkilatının İdarə Heyətinin 
15 nəfərdən ibarət tərkibi seçilib. 
Namizədliyi irəli sürülən biologiya üzrə 
fəlsəfə doktoru Ulduzə Qurbanova səs çox-
luğu ilə təşkilatın sədri seçilib. Fizika üzrə 
fəlsəfə doktoru Famin Salmanov, tarix üzrə 
fəlsəfə doktoru İlqar Niftəliyev və biolo-
giya üzrə fəlsəfə doktoru Samirə Bağırova 
isə sədr müavinləri seçiliblər.

Əminəm ki, ilin sonunda biz şəhər nəqliyyatını daha da 
 inkişaf etmiş halda görəcəyik. Çünki bir daha demək istəyirəm, 
bu, insanların sağlamlığı, təhlükəsizliyi, rahatlığı üçündür. 
Onu da bildirməliyəm ki, dövlət xətti ilə böyük məbləğə alınan 
avtobuslar, əlbəttə, kommersiya baxımından bəlkə də 10 il, 20 
ildən sonra özünü doğruldacaq. Biz bunu ona görə edirik ki, 
insanlar şəhər nəqliyyatından, avtobuslardan təhlükəsizlik 
şəraitində və rahat şəkildə istifadə etsinlər.

İlham ƏLİYEV 
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti

Fevralın 19-da Azərbaycan Milli Elmlər Akademiyasında (AMEA) 
Azərbaycan Respublikasının Prezidenti yanında Ali Attesta-
siya Komissiyasının sədri Famil Mustafayevlə görüş keçiri-
lib. AZƏRTAC xəbər verir ki, tədbiri giriş sözü ilə AMEA-nın 

prezidenti, akademik Ramiz Mehdiyev açaraq müxtəlif qurumlarla 
keçirilən görüşlərin Prezident İlham Əliyev tərəfindən ölkədə aparı-
lan quruculuq prosesinə fəal şəkildə dəstək verməyə xidmət etdiyini 
bildirib. Çıxışında Ali Attestasiya Komissiyasının yeni rəhbərliyinin 
fəaliyyətinə də toxunan akademik Ramiz Mehdiyev komissiyanın 
işinin möhkəmləndirilməsi və nüfuzunun artırılması istiqamətində 
Prezident sərəncamı ilə görülən işlərdən, bu sahədə tətbiq olunan 
yeniliklərdən danışıb.

Fevralın 19-da Azərbaycan Milli Elmlər  Akademiyasında 
(AMEA) Yeni Azərbaycan Partiyası (YAP) ərazi 
 partiya təşkilatının ilk konfransı keçirilib. AMEA-dan 
AZƏRTAC-a  bildirilib ki, tədbiri giriş sözü ilə açan aka-

demik Ramiz Mehdiyev konfransın keçirilməsində məqsədin 
YAP AMEA ərazi təşkilatının İdarə Heyətinin üzvləri, sədri və 
müavinlərinin seçilməsindən ibarət olduğunu söyləyib. 

AMEA-da Ali Attestasiya  
Komissiyasının sədri Famil  

Mustafayevlə görüş keçirilib

Yeni Azərbaycan Partiyası  AMEA  
ərazi partiya təşkilatının ilk konfransı

Dünən Məzahir 
Pənahovun sədrliyi 
ilə Mərkəzi Seçki 

Komissiyasının (MSK) 
növbəti iclası keçirilib. MSK 
Katibliyinin Media və ictimai 
əlaqələr şöbəsindən verilən 
məlumata görə, əvvəlcə ko-
missiyanın 10 fevral 2020-ci 
il tarixli iclasının protokolu 
təsdiq olunub. 

 � Azərbaycan Respublikası Prezidentinin 
Administrasiyasının rəhbəri Samir Nuriyevin 
Xocalı soyqırımının iyirmi səkkizinci ildönümü 
haqqında sərəncamının icrası ilə əlaqədar 
Müdafiə Nazirliyində tədbirlər planı təsdiq edilib.
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